
 

 

Ministeren 

 

 
Side 1/2 

 

Grønlandsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 26. maj 2025 har udvalget efter ønske fra Aaja Chemnitz (IA) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 100 

 

Der er minimal årlig optagelse af studerende på grønlandske og arktiske studier 

på trods af et stabilt antal ansøgere. For nogle år siden stod studiet til at lukke for 

optagelser. Hvad er regeringens planer for at udvikle og forny studiet set i lyset af 

den stigende interesse for Grønland og Arktis? 

Svar 

 

Bachelor- og kandidatuddannelsen i Grønlandske og Arktiske Studier ved Køben-

havns Universitet har en stor kulturel og samfundsmæssig betydning. Det er vig-

tigt, at vi i Danmark har et fagligt miljø for grønlandsk sprog, kultur og historie. Og 

det er bestemt ikke blevet mindre vigtigt med den aktuelle geopolitiske situation. 

 
Derfor er jeg også glad for, at vi gennem småfagsordningen tilfører Grønlandske 
og Arktiske Studier 1,6 mio. kr. årligt i 2025-2027. 
 
Småfagsordningen understøtter udbud af undervisning og forskning på universite-
terne inden for små humanistiske fag, som vurderes at have en samfundskritisk 
rolle for Danmark. 
 

Tilgangen til bacheloruddannelsen i Grønlandske og Arktiske studier i perioden 

2020 til 2024 fremgår af tabel 1. Det bemærkes, at KU ikke har afvist kvalificerede 

ansøgere til bacheloruddannelsen i perioden. Kandidatuddannelsen i Grønlandske 

og Arktiske Studier har i perioden 2021-2024 i gennemsnit haft en tilgang på to 

studerende pr. år.   

 

Tabel 1 

Tilgang til bacheloruddannelsen, Grønlandske og Arktiske Studier 

  2020 2021 2022 2023 2024 

Tilgang af studerende 7 5 * 5 5 

      

Anm.:      *Tallet er diskretioneret, da det er mindre end 5 
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For så vidt angår udvikling af uddannelsen er det, jf. universiteternes faglige selv-

styre, Københavns Universitet selv, der beslutter indholdet i uddannelsen.  

 

Jeg finder det hensigtsmæssigt, at uddannelsens indhold og tilrettelæggelse fast-

lægges af dem, der kender uddannelsen bedst. Og det er min klare forventning, at 

universiteterne løbende tilpasser uddannelserne til udviklingen i det omkringlig-

gende samfund – det gælder også bachelor- og kandidatuddannelsen i Grønland-

ske og Arktiske Studier. Ikke mindst i kraft af det aktuelle fokus på Grønland og 

Arktis både lokalt og globalt. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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